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Slovo starosty
Již podeváté jsme se 1. ledna sešli, abychom přivítali nový rok tradičním 
ohňostrojem. Opět perfektní, počasí přijatelné, i když k úplné spokojenosti 
přece jenom chybělo trochu sněhu. Vůbec celý průběh zimy je poněkud 
zvláštní. Za mého mládí jsme slyšeli povídat naše rodiče, babičky a dědeč-
ky, kolik že za jejich mladých let a vůbec dříve bylo sněhu, jaké třesku-
té mrazy svíraly naši krajinu. A my jsme jim trochu věřili, trochu ne. Ale 
když se nyní zamyslím podobně, tak mám pocit, že i za mého mládí to 
bylo lepší, celé zimy jsme trávili na sněhu a na ledě (pozn. přírodním). Jako 
žáci jsme váleli hokej a hráli jsme na přírodních kluzištích okolních vesnic. 
A nepamatuji se, že by se nějaká soutěž musela pro nepříznivé klimatické 
podmínky rušit. Nyní naši dobrovolní hasiči čekají, zda se jim podaří led 
nastříkat nebo ne. Uvidíme. Tak nevím, jestli teorii globálního oteplování 
přece jenom nevěřit.
V projevu k novoročnímu ohňostroji jsem jako vždy zmínil politickou si-
tuaci. V roce 2013 jsme prožili pád vlády, rozpuštění parlamentu a před-
časné volby. Co si přát do nového roku? Zklidnění politické situace, jasná 
pravidla pro podnikatele, daňové poplatníky, jasná pravidla pro zdravotní 
péči a důchodové zajištění. Mám však obavy, zda naše politická generalita 
v tomto složení tento nesnadný úkol zvládne. My potřebujeme ke klidněj-
šímu životu především stabilní prostředí, bez neustálých změn v zákonech. 
Společně si proto přejme osvícenost našich zákonodárců a používání sel-
ského rozumu. Nepřejme si politikaření nad jasnými věcmi, hlasování po-
slanců proti své vůli jenom proto, aby splnili jednotnost své strany. Také 
bych chtěl nové politické garnituře připomenout, že mají naslouchat hla-
sům a radám zezdola, od nás občanů. Možná bude potom „vládnutí“ přece 
jenom trochu snadnější.
V letošním roce nás opět čekají volby. Nejdříve evropské na podzim komu-
nální. Věřím, že občané přistoupí k volbám, především k těm komunálním, 
zodpovědně a pro další čtyřleté období si zvolí ty správné zástupce. Politic-
kým stranám a uskupením, které půjdou ve Velkém Poříčí do voleb, přeji 
šťastný výběr kvalitních kandidátů.
V tomto mém příspěvku bych se ještě rád vrátil na konec roku 2013. Chtěl 
bych poděkovat všem, kteří se zasloužili o kulturní akce spojené s Vánoce-
mi a s příchodem nového roku. Povedl se koncert Kantorů, kterého se zú-
častnilo rekordních 170 posluchačů. Tradičně pěknou akcí je Cinkání pod 
stromečkem v podání naší mateřské školy. Chci na tomto místě poděkovat 
všem dětem a především paním učitelkám v čele s ředitelkou B. Baštovou.
Velmi jsem uvítal iniciativu Toníka Krmaše, který znovuoživil pořádání 
Živého betlému, tentokrát v podání centra volného času Déčka z Náchoda 
pod vedením ředitelky. L. Pohankové. Všem účinkujícím i lidem, bez kte-
rých by se to neobešlo, moc děkuji.
Také musím poděkovat, již poněkolikáté, našim dobrovolným hasičům za 
organizaci a zabezpečení ohňostroje. Jim samozřejmě děkuji za všechny 
akce v průběhu roku 2013.
Přeji všem občanům Velkého Poříčí úspěšný rok 2014. Při této příležitosti 
Vám chci připomenout, že se již chystá jubilejní desátý ročník Poříčských 
toulek. Zaškrtněte si proto ve svých kalendářích již tradiční 8. květen. Ten-
tokrát to vychází na čtvrtek, v pátek potom dovolená, co víc si může člověk  
přát.           Josef Král

Výtah z usnesení rady městyse za období
prosinec 2013 - leden 2014
Rada schválila
•	 Smlouvu o dílo na projektovou dokumentaci na zpracování venkov- 
 ních úprav u mateřské školy, ul. Krausova 315, s Ing. Jiřím Urbanem, IČ  
 45915156, Dobrošov 66, Náchod
• Dodatek ke smlouvě o dílo č. 47-13267 ze dne 16. 8. 2013 pro stavbu  
 „Veřejné osvětlení - Uličky“ se společností SIGNALBAU a. s., IČ  
 25840819, Moštěnská 60/4a, Přerov III - Lověšice
• Smlouvu na pronájem softwarové aplikace „Zastupitelstvo a rada“ se spo- 
 lečností ADVICE.CZ, Praha
• Rozpočtové opatření č. 5
• Zakoupení nového konvektomatu do školní jídelny
•	 Příspěvek MC Knoflíček ve výši 3 500,- Kč na nákup vybavení centra
• Ukončení členství v SPOV k 31. 12. 2013
• Smlouvu o dílo na zajištění funkční způsobilosti měrných bodů lokální- 
 ho výstražného systému vybudovaného z projektu OPŽP s Ing. Tomášem  
 Kocmanem, IČ 60360844, Teyschlova 30, Brno

Rada doporučila
• Zařadit do rozpočtu pro rok 2014 vypracování studie (projektové 
 dokumentace) na stavbu chodníku v úseku ATAS – křižovatka Brné

Výtah z usnesení zasedání zastupitelstva
ze dne 16. 12. 2013
Zastupitelstvo schválilo
•	 Rozpočtové opatření č. 6
•	 Rozpočtové provizorium na I. čtvrtletí 2014
•	 Prodej části pozemku č. 1153/2, k.ú. Velké Poříčí o výměře 669 m2 p. S. T.
•	 Prodej pozemku č. 1153/4, k.ú. Velké Poříčí o výměře 306 m2 panu L. 
•	 Prodej pozemků č. 133/7 o výměře 60 m2 a č. 133/8 o výměře 69 m2, k.ú.  
 Velké Poříčí, manželům K. 
•	 Dodatek č. 2 zřizovací listiny příspěvkové organizace Základní škola Vel- 
 ké Poříčí, okres Náchod, který bude obsahovat doplňkové činnosti – hos- 
 tinská činnost, příprava jídel pro veřejnost, pronájem sportovního hřiště,  
 pronájem části střechy, sběr papíru, pronájem učeben, pronájem kuchy- 
 ně s příslušenstvím, pronájem automobilu, vedení zájmových kroužků
• Bezplatný převod automobilu CAS 32 TATRA 138, SPZ NAA 37 09  
 z majetku městyse Velké Poříčí do majetku obce Velké Petrovice
•	 Zprávu finančního a kontrolního výboru za rok 2013
•	 Povodňový plán městyse Velké Poříčí

Zastupitelstvo bere na vědomí
• Informaci o finanční situaci účetní jednotky městyse k  30. 9. 2013, 
 informaci o provedených kontrolách firmou ON-OK Libina, Úřadem  
 práce, Finančním ředitelstvím Hradec Králové a Okresní správou sociál- 
 ního zabezpečení Náchod
•	 Informaci o právním zastoupení obce a o postupu při uplatnění nároku  
 na náhradu škody vůči firmě Ingeniring Trutnov
•	 Informaci o stavebních akcích

Zastupitelstvo souhlasí
• S prodejem části pozemku č. 615/21 obálkovou metodou

Zastupitelstvo doporučuje
• Zahájit přípravu na podání žádosti o zahájení komplexních pozemko- 
 vých úprav v katastru Velkého Poříčí

Zastupitelstvo pověřuje
•	 RM připravit prodej části pozemku č. 615/21 dle zákona

Zastupitelstvo vydává
•	 Změnu č. 3 Územního plánu Velké Poříčí formou Opatření obecné  
 povahy č. 1/2013
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Poplatek za komunální odpad
Upozorňujeme občany Velkého Poříčí na včasnou platbu poplatku za ko-
munální odpad. Platba by měla být uhrazena do 31. ledna 2014, jinak ne-
budou popelnice bez svozové známky vyváženy. Poplatek za komunální 
odpad je povinný ze zákona č. 185/2001 Sb. o odpadech. Nevyplatí se ho 
ignorovat, obec může poplatek vymáhat soudní cestou. Děkujeme všem 
občanům, kteří pečlivě třídí odpad a udržují pořádek v našem městysi.

Psi, pejsci, hafani,…
Upozorňujeme všechny držitele psů na nutnost uhrazení poplatků za své 
zvíře do konce března (na úřadě městyse). Od věku tří měsíců zvířete jsou 
majitelé povinni podle zákona tento poplatek uhradit. Dále připomínáme 
povinnost majitelů uklízet po svém pejskovi výkaly. Za nesplnění těchto 
povinností může být vyměřena pokuta až do výše 20 000,- Kč.

Vodné a stočné na rok 2014 (převzato z VAK Náchod)
Bez DPH S 15% DPH

Vodné 31,20 Kč/m3 35,88 Kč/m3

Stočné 30,54 Kč/m3 35,12 Kč/m3

Stočné bez ČOV 9,30 Kč/m3 10,69 Kč/m3

Vodné a stočné 61,74 Kč/m3 71,00 Kč/m3

Proti cenám roku 2013 dochází k  navýšení vodného o 2,24 %, stočného  
o 6,51 % a u vodného se stočným činí zvýšení 4,31 %. K úpravě cen dochází 
jednak z důvodu předpokládaného růstu cen, který vyvolává změna kurzu 
české koruny vůči euru, zde se uvažuje s 2 % nárůstem cen dovozových 
materiálů a pohonných hmot. Další změnou je provoz ČOV v Broumově, 
kterou bude společnost Vodovody a kanalizace a. s. provozovat podle no-
vých provozních podmínek. Provoz společností VAK Náchod bude hrazen 
městem Broumov jen do výše nákladů vynaložených na provoz. Výnosy 
z čištění odpadních vod budou příjmem města Broumov, které si rovněž 
stanovuje cenu za stočné. Výše uvedená změna snižuje objem fakturované-
ho množství za stočné a je hlavní příčinou růstu ceny za stočné. 
Cenová kalkulace a informace o cenách jsou zveřejněny na webových 
stránkách společnosti Vodovody a kanalizace Náchod, a. s. – www.vakna.cz

Přehled změn rok 2013/2014

rok 2013 Bez DPH S 15% DPH

Vodné 30,52 Kč/m3 35,10 Kč/m3

Stočné 28,67 Kč/m3 32,97 Kč/m3

Stočné bez ČOV 8,16 Kč/m3 9,38 Kč/m3

Vodné a stočné 59,19 Kč/m3 68,07 Kč/m3

rok 2014 Bez DPH S 15% DPH

Vodné 31,20 Kč/m3 35,88 Kč/m3

Stočné 30,54 Kč/m3 35,12 Kč/m3

Stočné bez ČOV 9,30 Kč/m3 10,69 Kč/m3

Vodné a stočné 61,74 Kč/m3 71,00 Kč/m3

Odjezdníky
Jako každý rok jsme pro Vás připravili odjezdníky vlaků a autobusů z Vel-
kého Poříčí podle aktuálních jízdních řádů. U autobusů se jedná o zastávky 
Pošta (Růžek) a Náměstí.
Odjezdníky jsou pro zájemce k dispozici na podatelně úřadu městyse a také 
jsou umístěny na internetových stránkách www.velkeporici.cz - sport a tu-
ristika – jízdní řády – odjezdníky.

Petice na záchranu venkovských pošt
Na přelomu roku měli občané možnost připojit se k petici na záchranu pošt 
na venkově. Akci iniciovalo Sdružení místních samospráv jako reakci na 
hrozbu zrušení až 1100 poboček České pošty.
Poslední překážkou hromadné likvidace sítě poštovních provozoven je 
pouze chybějící Nařízení Vlády ČR týkající se minimálního počtu poboček 
v naší zemi.
Právě o tomto Nařízení má v nejbližší době naše vláda rozhodovat. Český 
telekomunikační úřad fakticky navrhuje zrušit třetinu poboček.
Petice je jedním z mála prostředků, kterými se může bránit tomuto útoku 
na náš venkov.
Pro vysvětlení – naší poříčské poště přímá hrozba zavření nehrozí. Sice ne-
splňujeme počet lidí v obci, máme cca 2 400 obyvatel, zachovány prý budou 
pošty s počtem nad 2 500 lidí, ale splňujeme další kritérium – ZŠ má všech-
ny třídy od první do deváté. Nikdo ale neví, co manažeři ČP ještě vymyslí.
Za několik dní se shromáždilo cca 300 Vašich podpisů. Petiční archy byly 
odeslány iniciátorovi protestní akce. Doufejme, že odborníci na kompe-
tentních místech ještě důkladně zváží tento nehorázný návrh, který by opět 
trochu odloučil venkov od velkých měst. K tomu určitě přispěje i ten Váš 
podpis na petičním archu. Děkujeme.

Josef Král

Výzva pro občany k podávání žádosti o změnu
Územního plánu Velkého Poříčí
Zastupitelstvo městyse Velké Poříčí schválilo na svém zasedání dne 11. října 
2013 pořízení změny č. 4 platného Územního plánu městyse Velké Poříčí. 
Lhůta pro podání jednotlivých žádostí bude ukončena 17. února 2014.
Žádosti na změnu Územního plánu Velké Poříčí je třeba podat písemně 
na podatelnu Úřadu městyse Velké Poříčí, Náměstí 102, Velké Poříčí (dále 
jen ÚM VP). Jelikož žádost musí obsahovat přesně stanovené náležitosti 
dané stavebním zákonem, připravili jsme formulář, který je k dispozici na 
podatelně ÚM VP a na internetových stránkách http://www.velkeporici.cz/
urad/uzemni-plan.
Před podáním žádosti doporučujeme se seznámit s dokumentací Územní-
ho plánu Velké Poříčí, která je k dispozici na ÚM VP a na Městském úřadě 
v  Náchodě, odboru územního plánování. Termín schůzky je nutno tele-
fonicky domluvit. Dále se s platnou územně plánovací dokumentací mů-
žete seznámit na internetových stránkách http://www.velkeporici.cz/urad/
uzemni-plan , http://up.kr-kralovehradecky.cz/upd/
Po uplynutí lhůty k podání žádosti budou tyto předány pořizovateli změ-
ny Územního plánu Velkého Poříčí, Městskému úřadu Náchod, odboru 
územního plánování a projednány na březnovém zasedání Zastupitelstva 
městyse Velké Poříčí.

Josef Vondra, stavební technik městyse

Revitalizace náměstí
V prosinci 2013 byla vydáním dvou stavebních povolení dokončena pro-
jektová příprava nové podoby náměstí. 
V roce 2011 byl vytvořen a zastupitelstvem odsouhlasen investiční záměr 
„Revitalizace náměstí Velké Poříčí“. Veřejnost byla s novou podobou sezna-
mována prostřednictvím webových stránek, prezentací na jednání zastupi-
telů i veřejnou prezentací při setkání rodáků v září 2011. 
V únoru 2012 bylo vypsáno výběrové řízení na dodavatele projektové do-
kumentace, na jehož základě byla podepsána smlouva o dílo se společností 
Atelier Tsunami s.r.o., Palachova 1742, Náchod. 
Na dokumentaci pro stavební povolení jsme obdrželi dotaci v rámci mik-
roprojektu Velké Poříčí - Szczytna - společně rozvíjíme cestovní ruch reg. č. 
CZ.3.22/3.3.02/12.03509 z Fondu mikroprojektů v Euroregionu Glacensis 
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v rámci Operačního programu přeshraniční spolupráce Česká republika - 
Polská republika 2007-2013. Na české straně bylo naplánováno zhotovení 
projektové dokumentace pro stavební povolení „Revitalizace náměstí Velké 
Poříčí“, na jejímž základě bude umožněna postupná realizace stavby. 
Na polské straně zhotovení projektové dokumentace akce „Sudeckie Cent-
rum Ziemi - Etap I“, na jejímž základě bude vybudován geopark s ukázka-
mi hornin a nerostů pocházející z příhraniční oblasti Sudet.
V červnu 2013 vydal Městský úřad Hronov, odbor výstavby pravomocné 
územní rozhodnutí a v závěru roku pak i stavební povolení. Druhé stavební 
povolení vydal městský úřad Náchod, odbor dopravy a silničního hospo-
dářství.
Veřejnost se může s připraveným záměrem revitalizace náměstí dále sezná-
mit prostřednictvím informačního baneru umístěného na budově školní 
jídelny v prostoru náměstí a prostřednictvím webových stránek, kde jsou 
zveřejněny části dokumentace a to:

•	 Průvodní zpráva dokumentace pro stavení povolení
•	 Souhrnná technická zpráva dokumentace pro stavební povolení
•	 Koordinační situace řešení stavby
•	 Sadové úpravy náměstí
•	 Letecký pohled vizualizace 1
•	 Letecký pohled vizualizace 2

Vyhotovením projektové dokumentace a vydáním pravomocných staveb-
ních povolení začíná další období práce na nové podobě náměstí, a to hle-
dání potřebných finančních prostředků. Náklady na tuto akci nejsou v si-
lách běžných rozpočtových výdajů městyse a je proto nutno hledat vhodný 
dotační program.

Josef Vondra, stavební technik městyse

Tříkrálová sbírka v roce 2014
Vážení občané, milí příznivci a přátelé.
V sobotu 4. 1. 2014 požehnal poříčský kněz P. Jaroslav Jirásek devíti sku-
pinkám králů a jejich doprovodu. Pověřil je, aby toto požehnání nesly do 
rodin v naší obci. I v  letošním roce děti popřály štěstí a zdraví všem na-
šim občanům, jejich domovy označily svěcenou křídou. Zároveň poprosily 
o finanční dar. Děkujeme Vám, že i letos jste je přijali a přispěli finančním 
darem při této charitní akci. Děkujeme také koledníkům, hlavně malým 
skautům a jejich vedoucím.

Koledníci a doprovod vybraná 
částka

1. skup. Michaela Mokrá, Kateřina Mokrá, 
              Šárka Jetmarová, Aneta a David Štěpánovi 3 491,- 

2. skup. Josef Daleký, Patrik Mucha, 
              Tomáš Neumann, Jana Térová    3 024,- 

3. skup. Jan Máslo, Petr Lof, Marek Nýč, Lenka Štěpánová  6 123,- 

4. skup. Jakub Salajka, Lukáš Zeman, Michal Novák,
              Michal Cvejn 5 085,- 

5. skup. Anežka Térová, Vendulka Vyskočilová, 
              Veronika Škvrnová, Anna Térová 5 600,-

6. skup. Lukáš Pavlíček, Michal Vejprava, 
              Tomáš Hornych, Věra Šimková   5 486,- 

7. skup. Anička Lofová, Kuba Tóth, Vojta Vajsar, 
              Zuzana Cvejnová  4 527,-

8. skup. Sabina Valterová, Jana Mrkousová,
              Mája Šimková, Antonín Šimek          4 040,-

9. skup. Adélka Nováková, Markéta Rýdlová, 
              Luděk  Novotný 4 117,- 

Celkem poříčští občané přispěli do pokladniček 41 493,-

V  Hronově na Příčnici koledovaly ještě naše děti Josef Tér, Petr Pacner  
a Miroslav Málek, doprovázené pí Marii Hajnou.
Sdružení Česká katolická charita tímto DĚKUJE VÁM všem, kteří jste se 
prostřednictvím této akce zapojili do pomoci lidem v nouzi. 

Až nás bude bolet zub
Rozpis služeb stomatologické lékařské pomoci okresu Náchod 
na únor a březen 2014
1. a 2. 2. MUDr. Jan Klimek, Českých bratří 407, Náchod,
 tel. 491 427 603
8. a 9. 2. MUDr. Anna Klikarová, Náměstí ČSA 69, Hronov,
 tel. 491 482 700
15. a 16. 2. MUDr. Michaela Kučerová, Komenského 48, Nové Město
 nad Metují, tel. 491 472 924
22. a 23. 2. MUDr. Jana Malíková, Denisovo nábřeží 665, Náchod,
 tel. 491 428 885
1. a 2. 3. MUDr. Hana Matoušová, Komenského 134, Nové Město
 nad Metují, tel. 491 470 566
8. a 9. 3. MUDr. Svatava Olšarová, Komenského 134, Nové Město
 nad Metují, tel. 491 472 946
15. a 16. 3. MUDr. Eliška Pištorová, Komenského 134, Nové Město
 nad Metují, tel. 491 472 923
22. a 23. 3. MUDr. Radka Prouzová, Jugoslávská 33, Náchod,
 tel. 491 421 725
29. 3.  MUDr. Jarmila Vokůrková, Větrník 720, Červený Kostelec,
 tel. 491 462 331
30. 3. MUDr. Božena Rysnarová, Burdychových 325, Červený
 Kostelec, tel. 491 463 237

Zprávičky z mateřské školičky
Poděkování
Děkujeme firmě PEMABUS za jejich vstřícné jednání k našim dětem, neboť 
již několikrát jsme měli dopravu zadarmo. Těšíme se na další spolupráci.

Ředitelka MŠ

ŠKOLY MĚSTYSE

      Mateřská škola Velké Poříčí srdečně zve  
v úterý 4. března 2014

všechny lidičky a dětičky na tradiční

M A S O P U S T
Průvod masek vyjde v 15 hodin od mateřské školy,

projde obcí k Sokolovně, kde na děti čeká  
od 16 hodin veselý program a disko.

Z Á P I S
do Mateřské školy Velké Poříčí pro školní rok 2014/15

proběhne v týdnu od 24. 3. - 28. 3. 2014 
přímo u ředitelky mateřské školy. 

Rodiče obdrží registrační čísla. 

Seznam přijatých a nepřijatých dětí pod registračními 
čísly bude vyvěšen na dveřích obou budov MŠ.
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ZUŠ Hronov
ZUŠ Hronov na prahu roku 2014
Hektický předvánoční (a taky trochu i vánoční) čas máme za sebou. Během 
prosince a prvního lednového týdne naši žáci spolu se svými učiteli absol-
vovali téměř dvacítku různých akcí – žákovské, adventní, vánoční koncerty 
a další vystoupení se konaly v Hronově, Janských Lázních, Červeném Kos-
telci, Žďárkách, Praze a Kudowě Zdroji. 
Nyní se krátce nadechneme a již jsou před námi místní, okresní, krajská, 
případně celostátní kola soutěží ZUŠ, letos ve hře na klavír, kytaru, smyč-
cové nástroje, soutěž dechových, jazzových a tanečních orchestrů a také 
soutěžní přehlídka výtvarných oborů. K tomu se zřejmě přidají ještě další 
soutěže, např. Pro Bohemia 2014 v Ostravě, zřejmě Karlovarský skřivánek  
a k tomu ještě některá z přehlídek určených pro tanečníky. 
Vedle toho již pracujeme na přípravě tradičního Jarního koncertu, svůj 
repertoár obnovují pěvecké sbory i dechový orchestr, průběžně se v Ma-
lém sále Jiráskova divadla budou konat žákovské koncerty. Školní rok 
2013/2014 pak vyvrcholí Závěrečným koncertem a koncerty absolventů. 
Věřím, že si naši žáci svá vystoupení užijí společně s Vámi – posluchači. Je 
totiž životně důležité pro naši společnost podporovat takovéto aktivity mla-
dých lidí, zvláště v souvislosti s nedávným „vystoupením“ vandalů v Parku 
MAJ. Můj pan profesor houslí v této souvislosti říkával: „Ruka, která drží 
smyčec, nemůže zároveň držet kámen.“

Připravujeme únor - březen 2014

Datum Čas Název akce Místa akce
8. 2. 18.45 Návštěva rodičů, žáků a zaměst-

nanců ZUŠ Hronov na přenosu 
operního představení opery 
Rusalka

Kino Vesmír 
Náchod

17. 2. 16.00 Místní kolo soutěže ZUŠ 
ve hře na klavír

Malý sál Jiráskova 
divadla Hronov

20. 2. Okresní kolo soutěže ZUŠ 
ve hře na kytaru

ZUŠ Police nad 
Metují

25. 2. Okresní kolo soutěže ZUŠ 
ve hře na klavír

ZUŠ Náchod

6. 3. Okresní kolo soutěže ZUŠ 
ve hře na smyčcové nástroje

ZUŠ Police nad 
Metují

Informace o ZUŠ Hronov najdete také na www.zushronov.cz
Bc. Josef Vlach, ředitel ZUŠ Hronov

Školní ples
Jak probíhají přípravy studentského plesu Střední školy propagační tvorby 
a polygrafie Velké Poříčí? Už od začátku školního roku se schází „plesový 
výbor“ složený ze zástupců maturitních a závěrečných tříd. A začnou dlou-
hé diskuse o nových nápadech, přesvědčování, hádky i hledání kompro-
misů. Přemýšlí se o výzdobě, hudbě, moderátorech, tombole, předtančení, 
vystoupeních a slavnostních nástupech jednotlivých tříd. Vždyť takový ples 
je jednou za život! A proto musí být krásný, originální, nezapomenutelný!

První polovina školního roku je za námi
Prosincové a lednové výkyvy počasí, navzdory všem předpovědím o kruté 
zimě, dávají za pravdu spíše zastáncům globálního oteplování. Školní práce 
v lednu však naopak trochu přituhla. Největší ochlazení pocítili deváťáci, 
neboť se dalo do pohybu ověřování jejich znalostí různými formami testů. 
Ministerstvem školství nastartované povinné celoplošné testování v tomto 
školním roce možná zamrzne. Naše žáky však chceme psychicky připra-
vit na nastávající přijímací pohovory na středních školách, proto jsme se 
rozhodli jim zakoupit testování společnosti Scio. I pro nás učitele je zají-
mavé hodnocení „třetí stranou“, zda se shodneme nebo se budeme lišit, 
a když, tak kde a v jaké míře. Výsledky testování z češtiny, cizích jazyků, 
matematiky a studijních předpokladů již známe. Nelišíme se. Naše hodno-
cení si všichni žáci školy převzali ve formě výpisu vysvědčení na tradičním 
Karnevalu na ledě poslední den před pololetními prázdninami. Některým 
udělalo radost velikou, jiným se tvář na chvíli zachmuřila. 
Školní akce běží jako dobře namazaný stroj. To, co se osvědčilo, stalo se 
tradicí. Patří sem exkurze, sportovní turnaje, prožitkové programy i akce 
našeho žákovského parlamentu. Můžeme se pochlubit celoškolní soutěží 
Poříčský beránek, ve které žáci dobrovolně doma vyráběli mikulášské 
postavičky. Sešlo se přes padesát výrobků, které rozveselily přízemí ško-
ly a budily zaslouženou pozornost. Děkujeme všem rodičům, babičkám  
a dědům, kteří děti podporovali. Nemalý dík patří i paní Boháčové, kte-
rá upekla beránkovský dort, jenž byl cenou pro vítěze dětského hlasování. 
Stal se jím Štěpán Soulek z 1. třídy. Ceníme si i sportovního úspěchu ve 
florbalu v kategorii nejstarších chlapců. V okresním kole v Jaroměři získali  
2. místo. Každý rok se snažíme zařadit i něco zbrusu nového. Letos to byla 
exkurze žáků 4. a 5. tříd do Dvora Králové nad Labem, kde kromě vánoční 
zoo navštívili i výrobnu Vánoční ozdoby. Práce v dílnách je zaujala, hned 
vytáhli mobily a fotili s bleskem i bez. Připadali jsme si jako se skupinou 
japonských turistů.

Před námi jsou soutěže a olympiády. Věříme, že si ostudu neuděláme.  
V únoru odjíždí zájemci o lyžařský kurz do Krkonoš, kde určitě zažijí tu 
pravou zimu s bílou nadílkou a všemi hrátkami na sněhu. Také se těšíme 
na zápis do 1. ročníku na rok 2014/2015. Novým prvňáčkům můžeme 
nabídnout útulnou školu, pěkné prostředí se sportovním hřištěm, školní 
zahradou, jídelnou, družinou, zájmovou činností v kroužcích a vstřícným 
pedagogickým sborem.

J. Vitverová

Zápis do první třídy v ZŠ Velké Poříčí
Podle školského zákona č. 561/2004 Sb. § 36 vyhlašuje

Základní škola Velké Poříčí zápis do 1. třídy 
školního roku 2014/15, který se koná 

dne 5. 2. 2014 v době od 14:00 – 18:00 hod 
v přízemí budovy školy.

 K zápisu si přineste rodný list dítěte 
a občanský průkaz rodičů. 

Zápis je povinný i pro děti s loňským odkladem.
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Přípravy dávají opravdu zabrat. Třídy se musejí shodnout na návrhu pla-
kátu, pozvánek i vstupenek. Toto všechno si již tradičně vytvářejí studenti 
z Velkého Poříčí sami. S blížícím se termínem plesu nabírají přípravné čin-
nosti na obrátkách. Horečně se dokončují především v posledním týdnu 
před plesem. V tělocvičně není téměř volná chvilka, kdy zrovna třídy nena-
cvičují nástupy, školními chodbami zní slavnostní fanfáry i tvrdý rock. Teď 
ještě honem sehnat krásné šaty, oblek, vymyslet účes…

A už je ten slavný den tady! 20. prosinec 2013. Pro někoho obyčejný den, 
ale pro absolventy maturitních a učňovských oborů den velký a výjimeč-
ný. Nechme o něm promluvit budoucí maturantku Lucii Zelenou ze třídy 
4. PD, obor Propagační design: „Po velkých a náročných přípravách bylo 
vše připraveno na slavnostní zahájení studentského plesu v  nádherných 
sálech náchodského Divadla Josefa Čížka. Ples začínal ve 20 hodin, ale nás 
absolventy čekalo společné focení, takže jsme na rozdíl od vyučovacích 
hodin tentokrát dorazili se značným předstihem. Přece bychom nemohli 
zmeškat záznam našich rozzářených úsměvů, které s blížící se maturitou 
pomalu mizí. Potom se už začali scházet rodiče, babičky, dědečkové a další 
naši příbuzní, kteří se usadili v sále a s nadšením očekávali následující pro-
gram. V „živém vysílání“ se nejprve představily učební obory Kadeřnice, 
Aranžér a Tiskař na polygrafických strojích, které předvedly svůj nástup na 
parket. Následně proběhla jejich cechovní přísaha a slavnostní šerpování. 
Zpestřením našeho plesu bylo předvedení společenských tanců. Ve 21.30 
nastal důležitý okamžik pro maturitní obory. Představení našich tanečních 
a hereckých schopností proběhlo úspěšně a samozřejmě s úsměvem. Mohli 
jsme tedy také přejít k nástupu a šerpování. Každý z nás s napětím očeká-
val, až zazní jeho jméno, aby mohl vykročit vpřed a vychutnat si ten krátký 
okamžik, který patřil právě jemu. A tak se z nás stali oficiální maturanti! Po 
slavnostním přípitku a proslovu už nezbývalo nic jiného, než přejít k volné 
zábavě. O hudbu se postarala kapela Proradost. Každý tak měl možnost 
zatančit si jak na „ploužákové“, tak i na rockové melodie. Jako zakončení 
měli příbuzní možnost zhlédnout půlnoční překvapení v podání maturit-
ních oborů a následné šlapání šerp. Dále už pokračovala volná zábava až do 
ranních hodin. Myslím, že si všichni zúčastnění ples užili. Teď už zbývá jen 
maličkost - úspěšné složení naší zkoušky dospělosti.“
A jak prožívali svůj ples žáci dalších maturitních oborů Tiskař na poly-
grafických strojích a Reprodukční grafik pro média? Dejme slovo Vilému 
Přikrylovi ze třídy 4. TG: „Od rána jsme se cítili jako na trní. Po generálce, 
která nás přesvědčila o tom, že nic není nacvičeno podle našich představ, 
se do většiny z nás opřel stres plnou silou. Začali jsme jej ze sebe setřásat 
až večer a v průběhu noci za pomoci osvědčených prostředků k tomu urče-
ných. Úderem 20. hodiny se historický sál hotelu Beránek počal zaplňovat 
rodiči, příbuznými, známými a známými známých… Slavnostně vyzdo-
bené prostory spolu s elegantně oblečenými hosty a živou kapelou na nás 
zapůsobily famózně. Přemohli jsme trému a předtančení zvládli na jednič-
ku, jak nás ujistila halasná odezva publika. Následovalo šerpování. Musím 
říci, že kráčet pro šerpu deštěm lesklých penízků za zvučného aplausu, je 
vskutku luxusní zážitek. Ačkoli nejsem maestro valčíku ani tanga, ale pou-
ze pasivní divák, můj obdiv patřil vystupujícím párům, sestávajícím mimo 
jiné také z absolventů naší školy. Konečně následoval projev a poděkování 

rodičům a pedagogickému sboru, který si dovolila přednést moje maličkost 
společně s půvabnou spolužačkou ze třídy 4. PD. Důstojnou tečkou oficiál-
ní části plesu byla závěrečná řeč pana ředitele Mgr. Rudolfa Volhejna. Tím 
byla odstartována volná zábava a nespoutané veselí. Již za okamžik jsme 
společně se spolužáky zběsile zašlapávali šerpy. Pořád se něco dělo. Sotva se 
rozprodaly lístky do tomboly, byla tu půlnoc a s ní – půlnoční překvapení. 
Několik maturantů odložilo kalhoty a předvedlo odvážné a vtipné vystou-
pení. Sál se pozvolna začal vylidňovat a my pociťovali velkou úlevu a spo-
kojenost. Naše vystoupení se povedlo, všechno šlo jako po drátkách. Pro 
většinu z nás, pokračovala zábava do časných ranních hodin. Ach, ty konce. 
Ale co, člověk se musí naposledy vyřádit, než vstoupí do světa dospělých!“
Jaké vzpomínky si z plesu odnesli žáci a žákyně tříletých oborů Kadeřník, 
Aranžér a Tiskař na polygrafických strojích? „Ples se vyvedl. Nejvíce jsem 
si užila nástupy tříd. I když jsme byli nervózní, myslím si, že jsme to zvládli.  
A vše vyšlo dobře podle plánu,“ říká Sabina Líbalová ze třídy 3. K. Její spo-
lužačka Monika Černá pokračuje: „Na ples jsem se moc těšila a splnil mé 
očekávání. Nástupy byly dobře zpracované a zábavné, protancovala jsem 
celou noc. Světelná show byla fascinující, hrozně se mi to líbilo. Ples jsem 
si moc užila, klidně bych si ho zopakovala.“ „Ples byl fajn, ze začátku samý 
stres a obavy, ale po nástupu to bylo prostě parádní. Z  programu se mi 
nejvíc líbilo předtančení latinsko-amerických tanců. Jsem moc ráda, že 
jsem tam byla se svou třídou,“ poznamenává další žákyně třídy 3. K Nikola 
Kuchtová. Kristýna Papežová dodává: „Ples byl suprový, těšila jsem se na 
něj od začátku třeťáku. A vydařil se opravdu skvěle, měla jsem trému z ná-
stupu a šerpování, ale bylo to úžasné. Škoda, že to tak rychle uteklo, byla 
jsem tam až do konce a pořádně si zatancovala. Budu na ples moc ráda 
vzpomínat.“
Za třídu 3. AT svoje zážitky ze studentského plesu shrnula Simona Frid-
richová: „Na ples jsme se celé tři roky těšili. Hlavní sál byl vyzdobený, na 
stolech květiny, které pro nás připravily aranžérky z naší školy, vládla zde  
i atmosféra blížících se Vánoc. Světla zářila, odrážela se v zrcadlech na stě-
nách a dívčí šaty jakoby rozjasnily celý sál. Všichni byli plni očekávání. Byli 
jsme připraveni předvést své nástupy, které jsme nacvičovali spoustu hodin 
s našimi trpělivými učiteli. Rytmická hudba navnadila k příjemné zábavě. 
Zatímco se pozvaní hosté kochali pohledem na předtančení, my jsme plni 
trémy stáli v  rohu místnosti. Když hudba dohrála, celý sál utichl. A teď 
bylo na nás diváky trochu pobavit. Každé vystoupení závěrečných tříd bylo 
originální a mělo své kouzlo. Po vystoupení jsme dostali květinu a šerpu, 
pronesli jsme slib a přišla naše krásná chvíle, kdy je celá třída pohromadě  
a užívá si tohoto výjimečného okamžiku. Na ples nezapomeneme, vždy zů-
stane v našich vzpomínkách!“

Mgr. Renata Lelková
SŠPTP Velké Poříčí, www.ssptp.cz

Přednáška o poříčském letišti
14. ledna se uskutečnilo první setkání Senior klubu Velké Poříčí v novém 
roce. Zahájil jej velice úspěšně ing. Radomír Marek promítáním fotografií 
a povídáním o poříčském letišti, lidech, kteří se o něj zasloužili. O jejich 
úžasném nadšení, s nímž letiště budovali, o stovkách hodin, které tam od-
pracovali, povolení, která museli obstarat, aby když se změnil režim, o vše 
nepřišli.
V roce 1935 byla v Hronově založena místní skupina Masarykovy letecké 
ligy, jejíž členové si nejprve z veřejné sbírky zakoupili školní kluzák Zlín 
Z-V, na kterém školili adepty plachtařství. Během okupace byly veškeré ak-
tivity zakázané. Po osvobození plachtaři získali letecký materiál, především 
kluzáky, obnovili plachtařské letiště na Příčnici a zahájili výcvik. Současně 
začala výstavba nového letiště ve Velkém Poříčí, vhodného i pro motorové 
létání. Po únoru 1948 a nástupu totality došlo i v organizaci sportovního 
letectví k řadě změn, které znamenaly i to, že nemohl létat každý, kdo měl 
předpoklady a chuť. Aeroklub byl začleněn do celostátní branné organizace 
Svazarm. 

SPOLKY
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Pokusy o obnovu aeroklubu v létech 1968-9 nebyly úspěšné a teprve pád 
totality a změny po listopadu 1989 otevřely cestu k obnově samostatného 
aeroklubu ČR. Bezodkladně se rozběhly kroky k obnově letiště ve Velkém 
Poříčí, které s podporou místních a ústředních orgánů, vedly k úspěchu 
a po všech stavebních a zemních úpravách byl na něm obnoven reguler-
ně letecký provoz v květnu 1992. Postupem let se modernizovalo a stavělo 
zázemí letiště, probíhaly a probíhají výcviky pilotů, rozšiřuje se technický 
park. Konají se zde plachtařské závody a místní piloti získali řadu medailí 
a ocenění.

T. Thérová

Přednáška o Peru
Ve středu 8. ledna 2014 se konala přednáška P. Mgr. Jaroslava Jiráska o Peru. 
Akci pořádala farnost Velké Poříčí na sále Obecního domu od 18:30 h. 
Přišlo asi 60 občanů, aby vyslechli vyprávění P. Jiráska o jeho cestě se dvěma 
kamarády pod názvem Peru – od Amazonie po vrcholky And. Své vyprá-
vění doprovázel promítáním obrázků s hudbou. Letěli přes USA, přestupo-
vali na letišti v Georgii a konečné přistáni bylo v Limě. Země má rozlohu  
1 285 216 km2, je to prezidentská republika, úředními jazyky jsou španěl-
ština a kečujština. Žije tu asi 40 mil. obyvatel. Země má poměrně vyspělou 
ekonomiku i kulturu srovnatelnou s naší. U moře neprší, je tu vyprahlá 
krajina, a i když je to u moře na rovníku, vane tu studený vítr. Jsou tu do-
konce i tučňáci a lachtani. Také se tu těží ptačí trus – guano. Bývala tu 
místy vrstva až 7 m, na zpracování trusu tu je továrna. Navštívili rezervaci 
Paracas, byla tu totálně suchá a studená krajina -vyprahlá poušť s pískem  
a kamením. Dále na jihu město Arequipa, které se nalézá ve výšce 2500 m 
n. m. V místní katedrále je i soška P. Marie s bohatě vyšívanými oblečky. 
Také tu je klášter Karmelitánek. Navštívili tržiště s  prodejem tropického 
ovoce, sýrů, skořice a koky (z koky se připravuje čaj).

Jeli autobusem do  oblasti pod sopkou Chachani (sopka má 6880 m) po 
kamenitých cestách postupně až do výše cca 5000 m n. m., což je bez akli-
matizace nebezpečné. Jsou tu stáda lam huanako, které poskytují mléko, 
vlnu a maso. Vzácná je tu lama alpaka, která je chráněná. Podnikli dvou-
denní trek ke kaňonu del Colca (druhý největší po Coloradu). Cestou viděli 
vesničky, květiny, kaktusy a také kondory (největší ptáci na světě – rozpětí 
křídel až 3 m).
Mají tu v  horské krajině terasovitá políčka a pěstují převážně brambory  
a pšenici. Obyvatelé jsou oblečeni v  pestrobarevných šatech, mají ponča 
a na hlavě slamáky. Dále navštívili město Cuzko, které má asi půl milionu 
obyvatel. Je tu socha Atahualpy, posledního náčelníka Inků. K  jídlu měli 
pečená morčata a nápoj chicha (čiča – dříve se připravoval žvýkáním su-
roviny s následným vykvašením v nádobě). Vývozními artikly jsou i káva 
a čokoláda, také koka a maca (má povzbuzující anabolické účinky). Téměř 
nad každým městem je tu bílá socha Krista (tedy ne jen v Riu). 
Putovali pěšky do Machu – Picchu, je to monumentální areál v džungli ob-
klopený útesy. Bylo to hlavní město Incké říše s obytnou částí a kultovními 
chrámy. Severně od Limy viděli peruánské Andy s Huascaránem (tato hora 
má 6768 m n. m.). Na svahu hory zahynula při zemětřesení pod lavinou ka-
mení také československá horolezecká výprava a legendární fotograf Vilém 

Heckel. Tehdy bylo v oblasti na sto tisíc obětí na životech z řad domorodců.  
Také podnikli výlet do centra Amazonie, města Iquitos, které má asi půl 
milionu obyvatel. Město zažilo největší rozkvět před sto lety, kdy se tu těžil 
přírodní kaučuk, a město prodejem zbohatlo. Dostupné je pouze letadlem 
nebo lodí, žádná jiná cesta přes prales nevede. Plavili se po řece Nanay 
k ústí Amazonky, která tu je široká již několik kilometrů. Podnikli vycház-
ku do džungle pod ochranou průvodce a dvou psů (k vyplašení smrtelně 
jedovatých hadů). Měli s sebou i serum. Žijí tu capybary, opice, tapíři i tu-
kani. Roste tu liana Kočičí dráp, ze které se loupe lýko a dělají se léčivé tink-
tury. V Amazonii často prší, je tu teplo a bujná vegetace, rostou tu orchideje 
a fuchsie, jsou tu papoušci. Nakonec si prohlédli Limu, hlavní město Peru. 
Zde viděli např. prezidentský palác, kostel sv. Dominika s Pražským Jezu-
látkem, katedrálu i náhrobek Franciska Pizzara (dobyvatele, lupiče a vraha 
Indiánů). Vraceli se přes USA, přes Atlantu, kde si prohlédli největší akvá-
rium na světě (jsou tu žraloci, delfíni, piraně, ježci i sasanky). Přestupovali 
ještě v Mnichově s konečným cílem letu domů do Prahy. Nakonec asi ve  
20 hod. odměnili spokojení občané P. Jiráska potleskem. Článek jsem na-
psal podle poznámek, které jsem si zapisoval během přednášky, také přiklá-
dám snímek z této akce.

Václav Cvejn

Zdravotnický kroužek
Náš zdravotnický kroužek se za posledních pár let posunul o dost veliký 
kus dopředu. 20. listopadu se naše družstvo mladých zdravotníků umístilo 
na prvním místě v  soutěži první pomoci, kterou pořádala Zdravotnická 
škola v Trutnově. Soutěž obsahovala dva zásahy a písemné testy. Pod ve-
dením naší skvělé vedoucí se naše družstvo ve složení Ivana Hurdálková, 
Zuzana Jakoubková a Kristýna Zemanová umístilo na prvním místě. Ten-
tokrát soutěžilo už čtrnáct družstev. Z úspěchu jsme měli velkou radost už 
proto, že ve zdravotnictví chceme pokračovat. Baví nás to a jsme skvělá 
parta. Scházíme se i o prázdninách.
O vánočních prázdninách tomu nebylo jinak. Měli jsme „víkendovou“, na 
kterou nám jako překvapení přišli zahrát figuranty kamarádi z Rescuecam-
pu. Nasimulovali nám výbuch plynové bomby v „Čerťáku“ a další poraně-
ní. Naučili jsme se, že při zásazích musíme jednak rychle ošetřovat střepy 
v ruce a řezné rány a také přemýšlet u hypoglykemického záchvatu atd. Moc 
děkujeme všem, co tyto akce pro nás připravují a mají s námi trpělivost.

Zuzana Jakoubková

Skauting ve Velkém Poříčí
Ke konci loňského roku se nám sešlo více akcí a tak se stalo, že jsme pro-
švihli uzávěrku zpravodaje a nestihli ani vyjádřit poděkování všem našim 
podporovatelům (viz níže), díky kterým, jsme v loňském roce mohli kupří-
kladu obnovit část táborového vybavení, jako byla polní kuchyň a sprcha, 
nebo založit nové webové stránky www.21-bor.cz, kde lze nalézt informace 
o našich aktivitách. 
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Krátký pohled do roku 2013, co se událo. Hned na začátku roku, stejně 
jako letos, se převážná část skautů a skautek zúčastnila tříkrálové sbírky na 
podporu potřebných. Velký dík patří všem koledníkům, ale také vám všem, 
kteří přispíváte finančně, nebo třeba nějakou tou drobností pro kolední-
ky. Pro mě osobně je při této akci největší odměnou vidět úsměv a radost 
dětí z toho, že mohou pomáhat ostatním. Další naši akci možná ne každý 
zaregistroval, ale pro všímavé nezůstala utajena krásně ozdobená májka, 
která se po několika letech opět tyčila po celý květen nad naší obcí, na kop-
ci u kostela. Skauti také pomáhali ve spolupráci s občanským sdružením 
Studánka při naučné soutěži pro základní školy a veřejnost „Poznávání 
rostlin“ na faře ve Velkém Poříčí. Soutěž bývá pořádána pod patronátem 
nejen botanika Jardy Jiráska. Naší prioritou a asi největší akcí a jakýmsi 
vyvrcholením celoroční činnosti je letní tábor, který jsme letos pořádali 
v kouzelné lokalitě bývalého lomu v obci Libná. V tajemných zákoutích této 
ztracené a téměř zapomenuté obce jsme pátrali po stopách nedostižitelné-
ho Široka a jeho záhadném hlavolamu.  Proběhlo i několik kratších výprav 
tzv. víkendovek, kde se děti učily samostatnosti přežití v  divočině, nebo 
pomáhali při rekonstrukci trempské osady „Hampejz“ dnes spíše „U Bíleho 
medvěda“ v obci Bělý. V srpnu také skauti tradičně zajišťují herní odpole-
dne při příležitosti farního dne, kde si bylo možné vyzkoušet např. střelbu 
z luku, vzduchovky a jiné oblíbené skautské dovednosti pro děti i dospělé.  
Ke konci roku se skauti, a to hned dvakrát, vypravili za našimi seniory do 
Malé Čermné. Nejprve s nadílkou společně s Mikulášem a čerty a podruhé 
s vystoupením Živého betlému ve vlastním nastudování. Ke konci roku jste 
skauty mohli potkat ještě jednou, a to při výpravě za Betlémským světlem, 
které dovezli nejen do Velkého Poříčí, ale také kamarádům skautům do 
Hronova. A naše poslední akce roku 2013 byla předsilvestrovská víkendov-
ka pro děti na chatě Kamzík na Závrchách s pěším přesunem s plnou polní, 
noční bojovou hrou a ohňostrojem.

V  roce 2014 bychom rádi navázali na výpravy a akce v  předešlém roce. 
Novou výzvou pro nás je možnost účasti na akci „Lobinův závod“, kde by-
chom mohli poměřit schopnosti a dovednosti našich družinek s ostatními 
skauty z ČR. Zde je ještě ve hře i možnost pořadatelství v naší lokalitě, ale 
to je zatím ve fázi domlouvání, tak uvidíme, jak to dopadne. Naší prioritou 
zatím zůstává tradičně letní tábor, letos snad opět v lokalitě starého lomu 
v obci Libná u Adršpachu.

Na závěr bychom chtěli jmenovitě poděkovat všem našim podporovatelům 
ve skautské činnosti jak po stránce finanční, hmotné, tak osobní angažo-
vanosti.
Naši podporovatelé: Městys Velké Poříčí, SAAR GUMMI CZECH – Čer-
vený Kostelec, Elektro Drapač – Velké Poříčí, Hašpl - Velké Poříčí, Conti-
nental – Adršpach, Město Teplice nad Metují, farnost Velké Poříčí a spousta 
dalších jednotlivců a přátel skautingu. Všem ještě jednou moc díky a bude-
me rádi za vaši podporu v letech budoucích.
Zdar všem lidem dobré vůle nejen v tomto roce 2014 přejí všichni skauti 
z Velkého Poříčí.

Studánka Velké Poříčí
Vás zve v sobotu 22. 2. na turnaj ve stolním tenise pro děti a mládež. Turnaj 
se bude hrát na bývalé faře ve V. Poříčí (ulice Kostelní 364). Začátek ve  
14 hodin. Občerstvení zajištěno. Zahrají si i začátečníci. 

Živý betlém
Do pravé vánoční atmosféry naladil téměř pětistovku přihlížejících podve-
černí program, který se konal na zlatou neděli na velkopoříčském náměstí. 
Pásmem vánočních písniček a koled zahájili program malí zpěváčci z pě-
veckého sborečku Poříčský Beránek z místní mateřské školy. Děcka diváky 
natolik naladila, že se připojili a zazpívali si s nimi. Po jejich vystoupení 
pokračoval program hranou scénkou „Živý betlém“. Starodávný biblický 
příběh ze starého Betléma ve své premiéře zahrály děti i dospělí ze Středis-
ka volného času Déčko Náchod.

MS ČČK Velké Poříčí
srdečně zve na

 JARNÍ PRODEJNÍ VÝSTAVU
do Obecního domu

v sobotu 5. dubna od 9 do 16 hodin.

KULTURA

Páteční taneční večery
Pro všechny tancechtivé zahajujeme opět páteční 
taneční večery v sále Obecního domu ve Velkém 
Poříčí. Poprvé se sejdeme v pátek 14. března 2014 

a poté pravidelně každých čtrnáct dní. 

Bavit se budeme od 18.00 do 22.00 hodin. 
Akce budou plakátovány.
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Vystoupení se divákům velice líbilo a herce za jejich výkony odměnili 
vydatným potleskem. Scénku bylo možné zhlédnout dvakrát, vždy bylo 
v prostoru u vánočního stromu plno. Děti nejvíce přitahovala živá zvířata, 
která byla součástí vystoupení. Před odchodem domů si ještě mohl každý 
s sebou odnést „Betlémské světlo“, které přinesli a opatrovali místní skauti.

Jiří Mach

Vybírali nejchutnější okurky
Dlouholetá místní tradice v ochutnávce a vyhodnocení nejchutnějších na-
kládaných okurek, která měla čtyřletou pauzu, byla v loňském roce opět 
obnovena. Postarala se o to parta místních pecařů. Ti letos podruhé uspo-
řádali v  hospodě „U Dáši“ ve Velkém Poříčí další ročník okurkiády. Do 
soutěže bylo přihlášeno devatenáct vzorků nakládaných okurek, které se 
naservírovaly na talíře a na stoly pouze pod čísly. Přes třicet ochutnávačů, 
kteří se hodnocení zúčastnili, následně měli za úkol vybrat ty nejchutnější. 

Vybrat nejchutnější okurky bylo těžké. Každý z nich musel přidělit okur-
kám body od pětky do jedničky. Vítězem se stal vzorek s největším počtem 
bodů. Úkol to nebyl ani trochu lehký, jelikož každý má jinou chuť a každý 
si od pochoutky představuje něco jiného. Všichni však své favority oznám-
kovali a porota už měla za úkol jen sečíst body a vyhlásit „okurky roku“. 
Vyhlášení výsledku se ujal hlavní pořadatel Michal Lokvenc a za favorita 
v nakládání okurek pro rok 2013 označil Josefa Lelka, který obdržel padesát 
čtyři bodů. S devítibodovým odstupem a ziskem čtyřiceti pěti bodů obsadil 
druhou příčku Jiří Urban a s čtyřiceti čtyřmi body skončil na třetím místě 
Josef Týfa. Pro všechny zúčastněné byly připraveny ceny od sponzorů. Ško-
da, že většina soutěžících přinesla jen vzorky a zase odešla. Jak prozradil 
Jiří Urban, jehož okurky skončily na druhém místě, tak žádnou speciální 
recepturu pro nakládání nemá. „Okurky nakládám už řadu let společně  
s manželkou. Žádný speciální recept na nálev nemáme, dáváme tam to, co 
všichni ostatní, alespoň si to myslím. Zavařování je moje práce, mám už na 
to vychytaný postup. Počkám, až se začne vařit voda, potom tam na chvilku 
celou láhev ponořím a během chvilky vytáhnu. Okurky se tak nerozvaří  
a zůstanou křupavé,“ prozradil Jiří Urban.

Převzato z Náchodského deníku

Králem nakládaného zelí se stal Josef Čepelka
Na druhém ročníku zeliády se sešlo třináct vzorku kysaného zelí, kte-
ré místní fajnšmekři připravili podle vlastní tajné receptury. Po nedávno 
konané a úspěšné okurkiádě uspořádali Jaroslav Lokvenc a Dáša Šulco-
vá mezi vánočními svátky soutěž o nejlepší doma naložené kysané zelí 
pod názvem „Zeliáda 2013“. Na druhý ročník akce, pořádané v hospodě  
„U Dáši“, donesli místní fajnšmekři třináct vzorků této oblíbené pochoutky, 
připravené podle vlastní tajné receptury. Jednotlivé vzorky zelí byly naser-
vírovány na talířky a ke každému bylo přiděleno číslo tak, aby nikdo nevě-
děl, kdo je jeho výrobcem. Tím se stala soutěž anonymní. Do ochutnávání 
se pustilo přes třicet místních „kibiců“. Ti měli za úkol vybrat nejchutnější 
výrobky a přiřadit jim od jednoho do pěti bodů. Ochutnávali i soutěžící  
a někteří měli dost velký problém poznat si svůj vlastní vzorek, což svědčí  
o tom, že kvalita přípravy byla velmi vyrovnaná a jednotlivé výrobky se 
lišily pouze použitým kořením a jeho přípravu si každý pečlivě tajil. 

Po dvouhodinovém ochutnávání a bodování přišlo na řadu sčítání a vyhlá-
šení vítězů. Na „Krále nakládaného zelí“ pro rok 2013 byl s počtem pěta-
třiceti bodů pasován Josef „Belmondo“ Čepelka. Druhé místo se shodným 
počtem jednadvaceti bodů obsadili Petr Rak a Pavel Simon. V těsném závě-
su za nimi skončili Pavel Holbik a Ladislav Kutý. Jak se svěřil vítěz soutěže 
Josef Čepelka, tak si není vědom, že by jeho recept byl nějak výjimečný. 
„Zelí kupuji krouhané z Bolehošte, ale vždy si počkám až na jednu z po-
sledních várek. Trochu ho ještě pokrájím a nakládám ho stále stejným způ-
sobem s přísadami, které se běžně do kysaného zelí dávají. Jen přidám ještě 
pár snítek kopru a několik kousků pokrájeného jablka. Podle mě ale vždy 
záleží na kvalitě samotného zelí,“ popsal výrobu Čepelka. Soutěž byla velice 
vyrovnaná a mezi vzorky kysaného zelí bylo velice těžké vybrat ten nejlepší. 
Ukázalo se, že všichni „ochutnávači“ mají téměř stejné chutě.
Pořadatelé děkují všem sponzorům, kteří darovali věcné ceny.

Převzato z Náchodského deníku

Retropárty 
Dne 15. 11. 2013 se ve Velkém Poříčí uskutečnil již pátý ročník charitativní 
vinylové retropárty. Vinylová retropárty vznikla v roce 2009, dvacet roků 
po sametové revoluci. Toto výročí bylo inspirací pro připomenutí si starých 
časů, co bylo... A že nebylo v minulosti vše jen špatné, ale když srovnám, co 
máme dnes za možnosti, mám pocit, že si lidé neváží, co mají, toho nejcen-
nějšího, a to je zdraví. Ne každý toto může říci. Proto si myslím, že je třeba 
takovýchto akcí, kde se spojí příjemné s užitečným. 
Pod záštitou městyse Velké Poříčí, sborem dobrovolných hasičů Velké 
Poříčí, několika nadšenců a všech zúčastněných se podařila vybrat část-
ka, kterou každý rok dostane osoba či organizace, která to zrovna nejví-
ce potřebuje. Tři první ročníky byly vybrané částky věnovány Červenému 
kříži Velké Poříčí. V roce 2012 občanskému sdružení Modré srdce, které 
se věnuje pomoci autistickým dětem a v roce 2013 jsme se rozhodli se Sbo-
rem dobrovolných hasičů Velké Poříčí věnovat vybranou částku postižené 
Emmičce Zhibové z Hronova. Emmička je čtyřleté dítě (nar. 19. 3. 2009)  
s těžkým kombinovaným postižením mentálním a hybným, vyžaduje trvale 
péči druhé osoby. Emmička nechodí a nemluví. Dosud nebyla zjištěna pří-



10

čina jejich potíží. Rodina Emmičky použije prostředky na nákup pomůcek, 
které jim velmi pomohou. 
Děkuji všem zúčastněným, kterým není lhostejný osud druhých, slabších 
a nemocných, díky za to, že se dokáže spojit zábavná akce, kde se vždy 
všichni náramně baví za poslechu hitů, které pouští Dj. Arnoštek a Dj. Fi-
del. Díky za to, že je kolem v této uspěchané době ještě dost lidí s dobrým 
srdcem, kteří dokáží pomoci!!!

J. Lokvenc

Knihovna informuje
Letošní začátek zimy patřil našim nejmladším – s dětmi z Mateřské školy 
ve Velkém Poříčí jsme si vyprávěli o adventním čase a o Vánocích. Poví-
dali jsme si také o svatém Mikuláši, svaté Barboře a svaté Lucii. Druhou 
částí besedy byla hra, při níž děti měly dokázat, jak dobře si příběhy o svět-
cích zapamatovaly – ve skupinkách musely přiřazovat jednotlivé obrázky 
(tj. atributy) jednotlivým světcům, např. obrázek věže všechny skupinky 
správně přiřadily k písmenku B (sv. Barbora), děti si správně zapamatovaly, 
že byla Barbora vězněna ve věži. 
Cílem všech knihovnických setkání a besed je především to, aby si děti 
odnesly nové poznatky a dozvěděly se něco nového. Moderním trendem 
knihoven nejsou pouze výpůjční služby, ale především informační vzdě-
lávání všech skupin obyvatel. Příkladem mohou být nejenom tematické 
besedy (lekce informační výchovy), ale také kurzy práce s počítačem, jazy-
kové kurzy apod.  Rádi uvítáme zajímavé nápady, které mohou být tématem 
besed nebo vzdělávacích akcí. 

K. Šrůtková

Fotbalový turnaj O pohár starosty Velkého Poříčí
5. ročník fotbalového turnaje O pohár starosty Velkého Poříčí v malé ko-
pané na umělé trávě se uskuteční 8. února 2014 na umělce základní školy. 
Turnaj se hraje na hřišti o rozměrech 40x20 m. Hraje se 4 plus brankář  
a celý turnaj se odehraje ve 2 skupinách. Občerstvení na turnaji bude za-
jištěno. Přihlášky na tento turnaj prosím zasílejte na tel. 731  579  373,  
email: m.lokvenc@centrum.cz. Startovné na turnaj činí 1 000 Kč a uzávěrka 
přihlášek je do 31. ledna. Srdečně Vás tímto na tento turnaj zvu. 

Michal Lokvenc -pořadatel turnaje

Sršní rojení ve Velkém Poříčí
Jsme rádi, že jsme opět dostali prostor od městyse Velké Poříčí, abychom 
Vás mohli informovat, jak si náš team HC Sršni Velké Poříčí vede dvě kola 
před koncem základní části. Náš team je ve vedení 3 ligy neregistrovaných 
hokejistů s 36 body a bude nastupovat z prvního místa do závěrečných bojů 
play-off. Dále bychom chtěli poděkovat veřejnosti, kterou jsme v předcho-
zím zpravodaji městyse žádali o jakoukoliv dokumentaci z dob minulých, 
kdy se ve Velkém Poříčí hrával hokej na soutěžní úrovni.

Do rukou se nám dostaly neuvěřitelné materiály, na kterých je zachycen 
hokejový život ve Velkém Poříčí od roku 1943. Výstavba kluziště v roce 
1949 a hokejové zápasy, kdy do naší obce zajížděli teamy jako je Sparta 
(Konopásek, Roziňák, Zábrodský) a také nesmíme zapomenout Tesla Par-
dubice (Martinec, Šťastný, Lacký). Také se nám do rukou dostal dres z roku 
1972 , který patřil panu J.Bergrovi (Šusta) , který byl třešinkou na dortu  
v naší sbírce dresů. O tuto veškerou dokumentaci se s vámi chceme podělit 
na našich slibovaných stránkách, které naleznete na adrese www.hcsrsni.
cz, kde bude v  brzké době spuštěna kategorie historie ledního hokeje ve 
Velkém Poříčí i s historickými fotografiemi. 
Na úplný závěr musíme dodat, že po zhlédnutí těchto fotografií si u nás 
vysloužili všichni zúčastnění pánové velký obdiv a respekt. Nejvíce chce-
me poděkovat panu J. Lokvencovi staršímu, u kterého se dochovalo nejvíce 
materiálů, ze kterých jsme čerpali.

Tomáš Petr

Bylo dobře, že k nám přišli svatí Cyril a Metoděj?
Pokračování článku z prosincového zpravodaje
Církev také vždy dbala, aby v křesťanských státech vládlo právo a sprave-
dlnost a nikoli svévole a útisk. I u nás přece sv. Cyril sepsal občanský záko-
ník, který zde vůbec poprvé ustanovil spravedlnost místo práva silnějšího  
a položil tak základy společnosti, v níž žijeme. Leckdy se mluví o totalitních 
praktikách Církve. Ano, ty bychom v dějinách také našli, nikdo není imun-
ní vůči pokušení zneužít svou moc, zlé věci křesťané páchali tehdy, když 
se odchýlili od toho, co křesťanství hlásá. Ovšem zdaleka něco takového 
nebylo pravidlem, ale spíše výjimkou. Církev byla a je daleko častěji pro-
následovaná, než aby sama někoho pronásledovala. Dodnes je ceněná doba 
Karla IV., on sám byl prohlášen za největšího Čecha. Jenže jeho doba, doba 
rozkvětu českých zemí, to byla přece právě doba, kdy u nás byla Církev 
na vrcholu své moci, kdy císař byl blízkým přítelem pražského arcibiskupa 
Arnošta z Pardubic, byla to doba, kdy Církev měla nejrozsáhlejší majetek 
v našich dějinách. Ona jej ovšem užívala ne pro své obohacení, ale právě 
z velké části k tomu, aby sama sloužila tam, kdo to bylo potřeba. Křesťan-
ští panovníci určitě nebyli všichni dokonalí, ale přece jen byli vždy Církví 
vedeni k tomu, aby si uvědomovali, že oni nejsou těmi, kdo mají absolutní 
moc, ale že ji dostali pouze k tomu, aby sloužili. Měli vědět, že se jednou 
budou sami zodpovídat před soudem Kristovým. Kéž by toto vědomí měli 
současní politici… 
Dnes vidíme, že ztrácí-li se víra z života veřejného i osobního, je tím sou-
časně těžce postižena i celková kulturnost národa, politika, narušena je na-
konec i ona vzdělanost. Bez Desatera se z práva snadno zase stává bezpráví 
a to i přesto že psaných zákonů přibývá až neuvěřitelným tempem. Spíš 
než to, co víra „dělá“ v dějinách, je ale ještě důležitější to, co přináší víra 
každému jednotlivému člověku. Ona skutečně rozvíjí to, co je v  člověku 
nejlepší, dává sílu bojovat s lidskými slabostmi, ukazuje nám celou pravdu 
o člověku, to, že zde nežijeme náhodou, ale že jsme milovanými Božími 
dětmi, o které On pečuje. Víra nám pak především otevírá nový svět, který 
je za tímto naším světem a pozemským životem. Kdo zde na zemi spojí svůj 
život s Bohem, ten pak bude moci vstoupit do plnosti života a štěstí, které 
nikdy neskončí. Hezky to vyjadřuje závěr Janova evangelia (20,30): „Ježíš 
vykonal před svými učedníky ještě mnoho jiných zázraků, ale o těch v této 
knize není řeč. Tyto však jsem zaznamenal, abyste věřili, že Ježíš je Mesiáš, 
Syn Boží, a s vírou abyste měli život v jeho jménu.“

P. Jaroslav Jirásek, Římskokatolická farnost V. Poříčí

Velikonoční večeře
Velikonoční večeře dle židovského obyčeje se konala ve středu 27. března 
2013 ve farní klubovně ve Velkém Poříčí od 18:30 do 20:30 hod. Sešlo se 
zde asi 30 farníků, většina z Velkého Poříčí, někteří i z Hronova, aby zde 
společně s P. Mgr. Jaroslavem Jiráskem slavili Velikonoční večeři dle židov-

SPORT

OSTATNÍ



11

ského obyčeje. Židé slavili den nekvašených chlebů, zabíjeli velikonočního 
beránka a oslavovali vysvobození svého národa z moci Egypťanů. Protože 
očekávali příchod Mesiáše, měli při velikonoční večeři pro něho připrave-
né místo u stolu i nekvašený chléb (maces). Pili se 4 poháry vína, protože 
víno dává radost srdci, radost z Boha a spásy. Jsou to svátky přechodu ze 
hříchu a smrti k životu a radosti. Před večeří podle obyčeje omývali ruce 
hlavě rodiny, Ježíš ale při Poslední večeři umýval svým učedníkům nohy, 
tím dal příklad služby druhým. Také ustanovil oběť Eucharistie. K nekva-
šenému chlebu se jedly hořké byliny (hořkost jako symbol nespravedlnosti 
ve světě, mučedníků všech dob jako nedávno za nacismu a komunismu). 
Ale není vše hořké, a tak se podávaly také sladké pokrmy jako charoset 
a cimes. Také vajíčka jako symbol naděje a nového života – věčného ži-
vota v Božím království. Posledním chodem bylo pojídání velikonočního 
beránka, aby si připomněli dávnou záchranu svého národa z egyptského 
otroctví. Když Mojžíš žádal faraona o propuštění lidu z otroctví, ten ne-
chtěl svolit, a tak seslal Hospodin na Egypt deset ran. Poslední ranou bylo 
zabití všeho prvorozeného v  domech Egypťanů - synů i dobytka včetně 
faraonova syna. Když anděl zkázy procházel egyptskou zemí, míjel domy 
Izraelitů, kteří podle Mojžíšova příkazu natřeli veřeje svých obydlí krví 
zabitého beránka. Teprve potom faraon Izraelity propustil. Faraon ale lid 
dále pronásledoval, Hospodin pomohl pronásledovaným Izraelitům přejít 
suchou nohou Rákosovým mořem, pak se ale vody vrátily na své místo  
a Egypťané v moři utonuli. Nakonec se zpívaly Hospodinu děkovné žalmy 
a chvalozpěvy. Pokrmy si připravili farníci sami. Macesy napekli Domkovi, 
hořké byliny připravila Maruška Hajná, cimes připravovaly Věra Hanzlo-
vá, Zuzka Cvejnová a Mgr. Jitka Málková. Charoset připravily Králová  
a Pacnerová, beránka zajistili Martincovi, maso z beránka a vajíčka připra-
vili Šimkovi. Červené španělské víno zajistil Ing. Antonín Krmaš, ozvučení  
a hudbu zajistil Michal Cvejn. 

Já jsem tuto aktivitu našich farníků zaznamenal jako kronikář písmem  
i pořízením několika snímků. Tato zajímavá akce se koná již po několik let 
střídavě na faře v Hronově a Velkém Poříčí. Další Velikonoční večeře bude 
v dubnu 2014, tak kdo z občanů bude mít zájem, je na této akci vítán. Tento 
článek mohl vyjít loni až po Velikonocích, proto jsme ho zařadili letos před 
Velikonocemi do únorového Zpravodaje.

Václav Cvejn

Rozumíte třídění? Vaše znalosti prověří soutěž
Třídění odpadu je důležitým a stále populárnějším fenoménem současné 
doby. Přesto je stále mnoho lidí, kteří netuší, jaké dopady na životní pro-
středí má netříděný odpad, jak správné třídění probíhá a co za ním stojí. 
I proto vyhlásil webový portál cistykraj.cz, který je hlavním zdrojem in-
formací o třídění odpadů v  Královéhradeckém kraji, soutěž pro širokou 
veřejnost.
Jak soutěž probíhá? Na webovém portálu www.cistykraj.cz najde návštěv-
ník v sekci soutěž webový formulář, který po vyplnění umožní spustit on-
line kvíz s osmi náhodně vygenerovanými více či méně náročnými otáz-
kami. Víte například, kam patří krabice od mléka? Nebo kolik kilogramů 

odpadu ročně jeden člověk v průměru vyhodí? I na takové otázky možná 
narazíte. „Soutěž je určena pro všechny zájemce bez rozdílu věku. Doufá-
me, že se nám touto formou podaří zaujmout třeba i ty, kteří se až dosud 
o třídění tolik nezajímali,“ vysvětluje projektová manažerka Centra evrop-
ského projektování Dana Vostřezová.
Samotná soutěž odstartovala 13. prosince a potrvá až do 13. února 2014. 
Oceněno bude 15 nejlepších soutěžících, kteří v nejkratším čase správně 
odpoví na položené kvízové otázky. Po skončení soutěže se výsledek hry 
objeví na webových stránkách, vítězové se mohou těšit na hodnotné věcné 
ceny. „Za první místo obdrží soutěžící digitální fotoaparát, na ty další čeka-
jí mobilní telefony, MP4 přehrávače, laserové myši a další zajímavé ceny,“ 
doplnila Dana Vostřezová.
Akce je součástí projektu „Čistá obec, čisté město, čistý kraj“, který podpo-
ruje Královéhradecký kraj, autorizovaná obalová společnosti EKO-KOM, 
a.s., společnost ASEKOL s.r.o., ELEKTROWIN a.s. a Centrum evropského 
projektování. Hlavním cílem je vytvořit nejen funkční a efektivní systém 
odděleného sběru využitelných složek komunálních a obalových odpadů, 
ale také zvýšit informovanost obyvatel o problematice třídění a recyklace 
odpadů. 
KONTAKTNÍ ÚDAJE:
Dana Vostřezová
vostrezova@cep-rra.cz
495 817 826
www.cistykraj.cz

Několik vět ke komunikacím
Jako asi každý občan Poříčí i jako cyklista s povděkem kvituji stále se rozši-
řující počet ulic se zpevněným povrchem. Lépe se chodí i jezdí. Všem, které 
toto pohodlí potkalo, to ze srdce přeji a nijak jim nezávidím. Vidím také ale 
určitý rozdíl. Zatímco nová zástavba a novostavby se dočkají velmi brzo, 
tak řada občanů, tak řečených starousedlíků toto štěstí nemá. Dalo by se 
říci, že je to podobné, jako kdysi, kdy jsme si byli všichni rovni, ale někteří 
byli rovnější. Například ulice Za starou školou je asi tak stejně dlouhá jako 
ta od Sokolovny, ale její obyvatelé si ještě počkají. Také v ulici Krausově 
by se dnes pan továrník Kraus, po kterém byla tato ulice přejmenována  
z ulice Pod lesem, divil, jakáže cesta vede k jeho bývalé vile. Všichni rodiče, 
kteří musí denně vozit nebo vodit sem děti do MŠ včetně těch, kteří bydlí 
v její horní polovině, musí absolvovat tuto strastiplnou jízdu nebo cestu. 
Od závor se o nějaké souvislé vrstvě asfaltu nedá hovořit. Prioritu má, jak 
jsem předeslal, nová zástavba, a neobstojí tu žádný argument, odkazující na 
předpisy nebo nařízení. Kulturně chodit či jezdit mají nárok i ti staroused-
líci. Samostatnou kapitolou je ulice Farní, na kterou je krásně vidět i z oken 
radnice. Že je po celé délce do oblouku místy i propadlá, pocítí všichni, 
kteří jedou ke hřbitovu nebo obyvatelé Prkenice - musí počkat.
Na závěr si dovolím malou poznámku. I starosta Náchoda bydlí již pár let  
v rekonstruovaném domku, ale stále chodí domů v blátě. Možná je to proto, 
že v Náchodě mají priority i jiné cesty.
Za řadu občanů, kteří si totéž myslí, ale neříkají to veřejně.

Novotný Václav

Odpověď na článek „Několik vět ke komunikacím“
Konečně se někdo ozval a kritizuje novou asfaltku okolo mého domu. Če-
kal jsem to dříve. Pan Novotný to píše za řadu občanů, tak bych se k článku 
rád vyjádřil.
Ano, snažíme se zkvalitňovat povrchy komunikací a chodníků, co nám fi-
nanční prostředky dovolí. Neasfaltujeme a nebudujeme jen v centru obce, 
ale i v jejích okrajových částech. Co se týká nových lokalit, jako jsou obě 
sídliště, tam bohužel nebo bohudík jsme nuceni vybudovat infrastrukturu, 
tedy i cesty a chodníky tak, abychom splnili podmínky stavebního povo-
lení, tedy komplet. Bez nich by nám to např. dopravní inspektorát vůbec 
nepovolil. Proto je nový chodník od Nyklíčků až po vjezd na sídliště, proto 
jsou chodníky na sídlišti, i když by se dalo říct, že jinde v obci by byly po-
třebnější. Na druhou stranu by to tak mělo být všude, když je něco nového, 
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tak kompletně. Plně souhlasím s tím, že starousedlíci taková privilegia ne-
mají. I přes veškerou snahu máme vůči nim hodně restů. Jmenovat mohu 
např. ul. K Homolce, uličku od prodejny barev zadem zpět k zrcadlu, ulici 
U Hornických domů atd. Postupně se na ně také dostane, na některé již 
v tomto roce. 
Další kategorií komunikací jsou ty, kde jsou ve výhledu plánovány opravy 
a rekonstrukce inženýrských sítí. To se týká též ulice U Staré školy, kde se 
uvažuje s novou kanalizací. Podobně je na tom kritizovaná Krausova ulice, 
která je v nedobrém až havarijním stavu, hlavně část nad přejezdem. Pro 
vysvětlení uvádím, že se několik let snažíme o dotaci na kanalizaci v této 
lokalitě. Máme dokumentaci a stavební povolení. V  letošním roce jsme 
zvolili jinou formu financování a splašková kanalizace od křižovatky Po-
říčské ul. s Červinkovou ul. přes Růžek podél lékárny, zastávky až nad škol-
ku se bude v létě realizovat. Komunikaci včetně přilehlých ploch chceme 
spolu s SŠPTP řešit následně. Nechceme to dělat jako kdysi, nejdřív asfalt, 
potom kopat. Možná by bylo lepší se nejdříve informovat a potom teprve 
kritizovat. 
Pan továrník Kraus by měl jistě radost, jak jsme během několika let dali do 
pořádku jejich vilu, nyní školku a také park. Také to jeho vnuk pan Strán-
ský velice ocenil při poslední návštěvě. Jistě by tedy pan továrník souhlasil 
s našimi postupnými kroky.
Na rekonstrukci Farní ulice máme projektovou dokumentaci, ale jako  
u jiných akcí chybějí prostředky. Dlážděná ulice dle mého názoru zase není 
tak špatná, řidiči ovšem musí jet pomalu, což je v této frekventované ulici 
ku prospěchu. Přesto počítáme v letošním roce s úpravou nejhorších míst. 
Na závěr mého vysvětlování se vrátím ke kritizované uličce od Sokolov-
ny k řece. Já osobně jsem byl ten poslední, kdo by zde asfalt chtěl. A to  
i vzhledem k takovým kritikům, které vy zastupujete. Klidně jsem se domů 
brodil blátem. Tak nějak jsem to já i moje rodina snášeli. Do té doby, než 
si začali stěžovat lidé, kteří zde denně chodí. A že jich není málo. Dokon-
ce sepsali žádost. A tak se za poměrně nízké náklady letos asfaltovalo.  
A také kousek vedle ke dvěma novým domům. Tam však kritika nesměřuje, 
tam žádný starosta nebydlí. K tomuto doporučuji přečíst si příspěvek paní  
Marie Lokvencové v minulém čísle zpravodaje.
V letošním roce se připravuje rekonstrukce ulice Na Kopci v místech, kde 
bydlíte Vy. V minulých dnech jsme všechny majitele přilehlých nemovitostí 
obeslali s požadavkem o souhlas se stavbou. Když jste přišel na podatel-
nu úřadu, mysleli jsme si, že jste tento souhlas přinesl. Formulář jste vrátil 
nedotčený a tudíž nepodepsaný a k tomu jste přiložil „Několik vět“. Jak to 
máme chápat?
A na úplný závěr – starosta Náchoda má v ulici, kde bydlí, položen zcela 
nový asfaltový povrch. Všichni jsme si rovni.

Josef Král

Z mateřského centra Knoflíček
Celý prosincový program Knoflíčku byl ovlivněn vánočními tradicemi. 
Hned 3. prosince mezi nás zavítali Mikuláš s andělem, aby se přesvědčili, že 
mezi našimi dětmi není žádný nezbeda. Spokojeně přihlíželi „cvičeníčku“  
a na závěr odměnili děti za jejich dovednost zdravými dobrotami.
Pravidelná loňská setkání jsme završili 18. prosince vánoční besídkou, na 
níž jsme si s dětmi krátce zacvičili a zazpívali několik koled. Děti nalez-
ly pod rozsvíceným stromečkem krásné dárky nejen pro sebe, ale i pro 
centrum. Do naší herny přibyl například CD přehrávač, ponk s vrtačkou 
pro malé kutily, panenka a několik dalších drobností. Novou výbavu jsme  
mohli do Knoflíčku pořídit díky finančnímu příspěvku Městyse Velkého 
Poříčí, jemuž bych chtěla touto cestou velice poděkovat.
Přijďte se do Knoflíčku kdykoliv podívat. Naše mateřské centrum je ote-
vřeno nejen pro maminky, ale i tatínky, babičky, dědečky, zkrátka každého, 
kdo má chuť s  dětmi strávit nevšední dopoledne či odpoledne. Pro děti 
od jednoho roku do tří let je připraven program vždy v úterý od 9:30 do  
11: 00 hod. Školičkáři (děti od tří do šesti let) dovádějí v Knoflíčku každou 
středu od 15:30 do 17: 00 a maminky s miminky (dětmi do jednoho roku) 
se pravidelně scházejí ve čtvrtek od 9:00 do 10:30.

Alice Maťátková

INZERCE

ZEDNICKÉ A OBKLADAČSKÉ PRÁCE + OPRAVY

Josef Čáp 
Červený Kostelec

Tel.: 602 380 709, 737 462 989

JAN KUBÍK

■ Práce s kamenem   
■ Opěrné zdi
■ Nátěry střech   
■ Opravy komínů
■ Opravy kanalizačních vpustí

Tel.: 725 716 657, 608 478 317

Pronajmu byt 3+1 

v rodinném domě ve Velkém Poříčí
Nájemné 4 500 Kč + inkaso, 

vratná kauce 15 000 Kč. 

Pouze solidnímu zájemci.
Tel.: 720 310 810 
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28. 2. 2014 ve 21 hodin

Sokolovna Velké Poříčí

Vstupné: 160 Kč v předprodeji, 200 Kč na místě

Začátek předprodeje od 1. 2. 2014 

            
    - Tipsport Hronov a Inf. centrum Náchod

Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

RADEGAST Rock Fest Hronov
Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

při  nepříznivém počasí se akce koná v KD Žďárky
více informací na  www.ceskekoncerty.cz

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

RADEGAST Rock Fest Hronov
Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

při  nepříznivém počasí se akce koná v KD Žďárky
více informací na  www.ceskekoncerty.cz

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

RADEGAST Rock Fest Hronov
Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

při  nepříznivém počasí se akce koná v KD Žďárky
více informací na  www.ceskekoncerty.cz

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

DYMYTRY 
+ DEBILL HEADS DYMYTRY 
+ DEBILL HEADS 

Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

RADEGAST Rock Fest Hronov
Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

při  nepříznivém počasí se akce koná v KD Žďárky
více informací na  www.ceskekoncerty.cz

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

RADEGAST Rock Fest Hronov
Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

při  nepříznivém počasí se akce koná v KD Žďárky
více informací na  www.ceskekoncerty.cz

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

RADEGAST Rock Fest Hronov
Beneční akce na podporu Emičky Zhibové

Alkehol - Törr - Sepultura revival
Fear  Factory revival - G-point

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

při  nepříznivém počasí se akce koná v KD Žďárky
více informací na  www.ceskekoncerty.cz

vstupné 200 Kč v prodeji od 20.5. : 
inf. centra Náchod, police nad Metují, 
Tip sport Hronov, Hospoda Na kopci Vysoká Srbská

Koncert k narozeninám Petra Spáleného

PETR SPÁLENÝ
a MILUŠE VOBORNÍKOVÁ
se skupinou APOLLO BAND

24. 4. 2014 ve 20 h Čapkův sál Hronov

Vstupné v předprodeji 250 Kč, 280 Kč, 340 Kč.
Místa prodeje: Informační centrum Náchod, Nové Město n. M., Červený Kostelec, 
Police n. M., Hronov, Tipsport Hronov. Prodej zahájen od 1. 2. 2014.

Rezervace vstupenek na telefonu 731 579 373. 
E-mail: m.lokvenc@centrum.cz
Více informací na www.ceskekoncerty.cz
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SPORTOVNÍ

TùLOV¯CHOVNÁ JEDNOTA  VELKÉ  PO¤ÍâÍ
– ODDÍL KOPANÉ

VÁ S  S R D E â N ù  Z V E  N A

SPORTOVNÍ
Sobota 22. února 2014
v obou sálech SOKOLOVNY
ve VELKÉM PO¤ÍâÍ PLES

K tanci a poslechu hraje hudební skupina BTK, v malém sále Disko
Vstupné 70 Kã.  ✦ Zaãátek ve 20 hodin.  ✦ MládeÏi do 16 let nepfiístupno.
Místenka 100 Kã – Pfiedprodej na úfiadû mûstyse, tel. 491 482 732.
Bohatû sponzorovaná tombola.  ✦ Vstup pouze ve spoleãenském obleãení.

Vytiskly Tiskárny B. N. B. Velké Pofiíãí

Lenka

s kapelou a se smyčcovým tělesem Brno Strings  
Městské divadlo Dr. Josefa Čížka v Náchodě, Beránek Náchod a.s.

Úterý 18. února 2014
v 19 hodin
Vstupné: 280, 260, 240 Kč

FILIPOVÁ
Předprodej od 19. 11. v Informačním a cestovním centru na Kamenici v Náchodě.

Lenka Filipová absolvovala roku 1976 studium kytary na 
pražské konzervatoři, kde byla studentkou profesorů Štěpána 
Urbana a Milana Zelenky. Již v 16 letech byla na tříměsíčním 
turné po americkém kontinentu. Tehdy ale ne sama, nýbrž     
s Brněnským rozhlasovým orchestrem lidových nástrojů. Do 
živějšího a trvalejšího povědomí posluchačů se dostala 
spoluprací s Karlem Zichem a skupinou Flop. To všechno 
byly elementy, z nichž se postupně krystalizovala hotová 
tvůrčí osobnost. Jako právě taková se představila albem 
Zamilovaná v roce 1982. Na debut bylo toto album vysoce 
úspěšné. Získalo dokonce Zlatou desku. Lenka není z těch 
interpretů, kteří chrlí jedno album ročně. Je ovšem z těch 
interpretů, jejichž album když vyjde, je opravdovou událostí  
a jistou zárukou kvality a vždy odráží určitou etapu 
zpěvaččina života.
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MICHAL 

HORÁČEK

20. 11. 2013
Divadlo J. K. Tyla Červený Kostelec

MYDLIBABA
A TY DRUHÉ 

9. 12. 2013
Městské divadlo Dr. J. Čížka Náchod

KOULE

3. 1. 2014
Městské divadlo Dr. J. Čížka Náchod

MIKULÁŠOVY 
PATÁLIE

4. 3. 2014
Kolárovo divadlo Police nad Metují

Szidi tobias 
     & Band

25. 4. 2014
Kolárovo divadlo Police nad Metují

J IŘ Í

S T I V ÍN

28. 6. 2014
Zámek Nové Město nad Metují

Náchod
Cestovní agentura Machová

(Kamenice 144, tel.: 491 420 420)

Broumov
Informační centrum

(Mírové náměstí 56, tel.: 491 524 168)

Červený Kostelec
Informační centrum

(Havlíčkova 654, tel.: 721 727 584)

Nové Město nad Metují
Informační centrum

(Husovo náměstí 1225, tel.: 491 472 119)

Hronov
Cestovní agentura Martincová

(Jiráskova 320, tel.: 606 111 413)

Police nad Metují
Informační centrum

(Masarykovo náměstí 75, tel.: 491 421 501)

Česká Skalice
Informační centrum

(T. G. Masaryka 33, tel.: 491 453 870)

Teplice nad Metují
Informační centrum 

(Horní 13, tel.: 491 581 197)

Trutnov 
Informační centrum

(Krakonošovo nám. 72, tel.: 499 818 245)

Úpice
informační centrum 

(Dr. A. Hejny 133, tel.: 499 882 329)

Předprodejní místa kulturní sezóny Náchodský SWING uvádí 2013/2014

Naši významní partneři: 
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DALŠí ČíSLO POŘíČSKéHO ZPRAVODAJE VyJDE 1. DUBNA 2014

Poříčský zpravodaj vydává městys Velké Poříčí, Náměstí 102, 549 32 Velké Poříčí,
IČO 654451, pod evid. č. MK ČR E 14490

Příspěvky zasílejte nejpozději do 15. dne měsíce před datem výroby.
Výtisk zdarma.

E-mail: velkeporici@velkeporici.cz
www.velkeporici.cz

Foto: Jiří Mach, Úřad městyse Velké Poříčí
Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Střední školy propagační tvorby a polygrafie ve Velkém Poříčí.

Městys
Velké Poříčí

pořádá

v pátek
14. února 2014

od 20 hodin
ve společenském sále 

Obecního domu

Hraje skupina PROMĚNY
Předtančení a překvapení

Předprodej místenek od 15. ledna 2014
Srdečně zvou pořadatelé


